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                                                              ЗАПИСНИК 

 

Шесте сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

сигурносну политику и надзор над радом одбрамбених и сигурносних структура на нивоу 

БиХ. 

Сједница је одржана 10.05. 2004. године, у времену од 10,00 до 11,30 часова.   

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Шефик Џаферовић, Адем Хускић, 

Момчило Новаковић, Винко Зорић, Бошко Шиљеговић, Осман Брка, Анто Спајић, Мирко 

Благојевић и Бранко Зрно. 

Сједници нису присуствовали: Халид Гењац, Сеада Палаврић и Зоран Спасојевић. 

Сједници су присуствовали гости: министар одбране БиХ Никола Радовановић, министар 

одбране ФБиХ Мирослав Николић, Драган Капетина, савјетник за војна питања члана 

Предсједништва БиХ Борисава Паравца, као и представници ОХР-а и ОСЦЕ-а, Јамес Лоцкер 

предсједавајући Комисије за реформу одбране БиХ, генерал Јохн Дреwиенкиеwицх и Китх 

Биен, док је Карахоџић Дамир, представник  Министарства вањске трговине и економских 

односа приступио пред крај засједања.  

Поред наведених, сједници је присуствовала  Драгица Хинић, привремени секретар 

Комисије. 

Сједницом је предсједавао Бранко Зрно. 

За расправу на сједници предложен је слиједећи  

 

 

ДНЕВНИ РЕД: 

 

1. Усвајање записника са 5. сједнице Заједничке комисије; 

2. Анализа достигнутог степена испуњавања услова за пријем БиХ у «Партнерство за 

мир» (извјестиоци: министар одбране БиХ, представници Предсједништва БиХ и др.); 

3. Разматрање Информације о провјери кандидата за генералске дужности у систему 

одбране БиХ (извјестилац: министар одбране БиХ); 

4. Информација о издатим дозволама за извоз/увоз наоружања и војне опреме у 2003. 

години (извјестилац: министар Министарства вањске трговине и економских односа 

БиХ); 

5.    Разно. 

 

 

Ад.1.  Верификација  записника 5. сједнице Заједничке комисије 

 

Чланови Комисије једногласно су верификовали  записник са 5. сједнице Комисије. 
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Ад.2. Анализа достигнутог степена испуњавања услова за пријем БиХ у «Партнерство 

          за мир» 

 

Никола Радовановић на почетку излагања истакнуо је мишљење да се процес реформи 

одвија задовољавајућим темпом. Затим је информисао о четири  области чије испуњење 

представља услов за прикључење БиХ «Партнерству за мир». 

Прва област је област законодавства. У овој области преостало је још усвајање два закона у 

Парламенту ФБиХ и то Закона о одбрани ФБиХ и Закона о војсци ФБиХ, како би ови закони 

били усклађени са Законом о одбрани БиХ. Усвајањем ова два закона БиХ ће испунити дате 

услове у законодавној области. 

Друга област односи се на попуну институција одбране БиХ. При томе се посебно осврнуо на 

попуну  Заједничког штаба и  Оперативне команде, уз образлагање цјелокупног процеса 

именовања кандидата на генералске дужности у овим институцијама. Посебно је образложио 

и одлуку Предсједништва БиХ о именовању 4 кандидата на одређене генералске позиције, 

чија именовања би требала бити потврђена на сједници Представничког дома наредног дана, 

чиме би БиХ дала јасан сигнал НАТО-у и другим међународним факторима о спремности за 

испуњавање услова на реформском путу.Истакнуо је да би се овим именовањем омогућило 

даље попуњавање ових институција, а тиме и испуњење овог услова. Такође је навео да 

наредних дана од министра одбране ФБиХ очекује нови приједлог кадидата за генералске 

позиције, те да ће ови кандидати након провјере бити именовани на одговарајуће позиције, 

чиме би БиХ у попуности испунила задати услов. Нагласио је на крају да тренутна ситуација 

ипак омогућава  попуну наведених институција, те је изразио оптимизам да ова област неће 

бити  препрека за приступање БиХ «Парнерству за мир». 

Слиједећа значајна област је попуњавање институција одбране БиХ и осталим људством до 

тражених 65%. У оквиру ових институција дио лица биће искључиво административни 

радници који ће се примати по конкурсу, одређени број лица који су државни службеници 

примаће се такође путем конкурса преко Агенције за државну службу, док ће један број лица 

бити примљено на основу трансфера из ентитета. Сва ова лица морају испуњавати одређене 

услове. Тренутно су  у току разговори с неким војним лицима предложеним из ентитетских 

министарстава одбране, тако да би ових дана требали имати око 70-так запослених, а до 

самита у Исамбулу 105 запослених, што чини око 65% тражене попуне људством.  На овај 

начин испуњен би био и овај услов. 

Четврта област третира питање преструктурисања (смањења) професионалног састава 

оружаних снага. 

При томе треба истаћи да је РС-а овај услов већ испунила и окончала процес, смањивши број 

професионалног састава на 4000 припадника, док се у ФБиХ овај процес још увијек очекује, 

јер се број у ФБиХ мора свести на 8000 припадника. При томе је значајно усвајање напријед 

два  поменута закона, како би овај процес био успјешно окончан. Министар одбране БиХ 

мишљења је да ће се  овај процес окончати на вријеме, чиме би БиХ испунила и овај услов. 

Као значајну и неопходну активност за прикључење БиХ «Парнтерству за мир», министар 

одбране истакнуо је предстојећу посјету Бриселу гдје ће се састати са највишим 

званичницима НАТО савеза и ЕУ-е, те искористити ту прилику за лобирање у корист БиХ-е. 

Поред ове, слиједиће и друге активности и састанци у Бриселу на тему замјене снага НАТО 

савеза снагама ЕУ, те долазак амбасадора НАТО савјета у Сарајево ради разговора на исту 

тему , као и тему испуњавања услова за прикључење БиХ «Партнерству за мир». На крају је 

истакнуо своје мишљење да ће БиХ испунити тражене услове и у Истамбулу представљати 

озбиљног кандидата за прикључење. 

Мирослав Николић истакнуо је наду да ће наведена два закона бити брзо усвојена у 

Парламенту ФБиХ а тиме и усклађена с Законом о одбрани БиХ. Навео је да ФБиХ још 

увијек није завршила посао око преструктурисања оружаних снага јер су постојали 

ограничавајући закључци Парламента ФБиХ у тој области.  Изразио је ипак наду да ће до 
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краја овог мјесеца бити завршен и тај дио посла путем пензионисања око 1600 лица и 

давањем отпремнина. 

Шефик Џаферовић изразио је задовољство оваквим информисањем уз истицање обавезе 

Заједничке комисије да буде стално укључена у овај процес реформи, уз заједничку и 

обострану сарадњу свих учесника у овој области, како би дошли до задатог циља. Поставио 

је питање о појашњењу процентуалног попуњења институција одбране БиХ, као и питање 

њихових смјештајних капацитета. 

На крају је предложио да Комисија прими к знању презентирану Информацију, те пружи 

пуну подршку министру одбране БиХ и ентитетским министрима одбране на путу испуњења 

услова за пријем БиХ у “Партнерство за мир”. 

Никола Радовановић је потом одговорио на питање о процентуалној попуњености 

институција одбране БиХ. У складу с Правилником о организацији и систематизацији,  

Заједнички штаб ће бројати 40 лица, Оперативна команда 29 лица, а укупан број свих лица у 

институцијама одбране БиХ треба бити 169.  Од укупног броја , 65% чини око 105 лица, док 

би ових дана требали имати запослених 70 лица, чиме нисмо у потпуности испунили 

тражени услов. Ипак се нада да ће до самита у Истамбулу бити испуњен и овај услов. 

Нагласио је и проблем смјештајних капацитета, али и изразио наду да ће се ово питање 

ријешити на одговарајући начин. 

По окончаној  расправи чланови Комисије примили су к знању Информацију и дали пуну 

подршку министру одбране БиХ и ентитетским министрима одбране на путу испуњења 

услова за пријем БиХ у “Партнерство за мир”. 

 

На крају расправе о овој тачки дневнога реда, Комисији се кратко обратио Јамес Лоцкер, 

предсједавајући Комисије за реформу одбране. Он је истакнуо да је БиХ начинила значајне 

кораке у овој области. Такође је информисао да је, као резултат позитивних оцјена 

досадашњег рада ове комисије, као и министра одбране БиХ, Високи представник за БиХ 

донио одлуку којом за копредсједавајућег Комисије за реформу одбране именује министра 

дбране БиХ Николу Радовановића, те чланство ове комисије проширује за још два члана  

које чине замјеници предсједавајућег Заједничке комисије, Бранко Зрно и Шефик 

Џаферовић. На крају је истакнуо позитивне утиске о учињеним корацима у реформи обране. 

 

 

Ад.3. Разматрање Информације о провјери кандидата за генералске дужности у систему 

         одбране БиХ 

 

 

Никола Радовановић информисао је о одлуци Предсједништва БиХ од 05.05.2004. године о 

листи кандидата за генералске дужности у институцијама одбране БиХ.  Овом одлуком 

предложена су 4 кандидата која су прошла процес провјере код СФОР-а и то: 

1. бригадир Ризво Плех, на дужност генералног инспектора у МО, 

2. пуковник Милојчић Миладин, на дужност замјеника начелника ЗШ БиХ за ресурсе, 

3. пуковник Мирко Тепшић, на дужност замјеника команданата ОК БиХ за операције, 

4. бригадир Сакиб Форић, на дужност замјеника команданта ОК БиХ за ресурсе. 

Потврђивањем њиховог именовања ствара се правни основ за попуњавање Заједничког 

штаба и Оперативне команде. Поред наведених генерала, процес провјере прошла су још 4 

кандидата, али они нису сада предложени на одговарајуће позиције. Њихово именовање 

услиједиће након што и преостали потребни број кандидата прође процес провјере код 

СФОР-а. 

Посебно је истакнуо случај бригадира Џевада Рађе који је добио сагласност СФОР-а, али су 

се накнадно појавиле информације о постојању индиција да је учествовао у саобраћајном 

удесу, те су захтјеване додатне информације. 

На крају је предложио да Комисија подржи предложене кандидате. 
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Након краће расправе чланови Комисије једногласно су подржали и предложили домовима 

потврђивање листе  од 4 кандидата за генералске дужности у институцијама одбране БиХ по 

приједлогу Предсједништва БиХ. 

 

 

Ад.4.  Информација о издатим дозволама за извоз/увоз наоружања и војне опреме у  

           2003.  години 

 

Како почетку расправе о Информацији из ове тачке дневнога реда није било представника 

предлагача Информације, чланови Комисије били су једногласни у одлуци да се ова тачка не 

разматра, уз упућивање дописа ресорном министру којом ће се указати на његово обавезно 

присуство сједницама ове комисије или изузетно у случају његове спријечености, 

представника којег он овласти.  

Како је пред крај сједнице приступио представник ресорног министарства Дамир Карахоџић, 

те да је  за сједницу Представничког дома која је требала бити одржана наредног дана, било 

предвиђено разматрање ове информације, чланови Комисије су одлучили да Комисија ипак 

разматра Информацију на сједници Комисије, уз упућивање дописа ресорном министру у 

напријед наведеном смислу. 

Дамир Карахоџић истакнуо је да је основа за израду Информације постојећи Закон о увозу и 

извозу наоружања и војне опреме БиХ. Овом законом утврђена је обавеза информисања 

Парламентарне скупштине БиХ сваких шест мјесеци о издатим дозволама за увоз/извоз 

наоружања  и војне опреме. Ипак, ресорно министарство је први пут припремило овакву 

информацију јер је тек крајем 2003. године сачињена база података у овој области. Као 

примјер за израду ове информације кориштен је и Годишњи извјештај Велике Британије. 

Истакнуо је даље да се настојао поштовати принцип пословне тајне, као што су се сви 

прописи настојали усагласити с документима ЕУ-е. Како област производње , као и 

извоза/увоза наоружања и војне опреме треба прећи под контролу цивилних структура, то ће 

се ускоро у процедури наћи и Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о увозу и 

извозу наоружања и војне опреме БиХ. У Информацији је дат комплетан преглед свих 

издатих дозвола за увоз/извоз наоружања  и војне опреме, које су даване по упутству издатом 

од министра. У процедуру издавања дозвола укључени су такође и министар ванских 

послова БиХ и министар одбране БиХ. 

У расправи која је услиједила учествовали су Осман Брка, Момчило Новаковић и Мирко 

Благојевић. 

Осман Брка истакнуо је да се у ресорном министарству није придржавало утврђених 

критерија за издавање дозвола. Као први од критерија је критериј поштовања међународних 

обавеза државе,  док би се други критериј односио на поштивање основних људских права и 

слобода.  Као негативан примјер у том контексту истакнуо је примјер издатих дозвола 

држави Израел која не испуњава утврђене критерије, а укупна фактура по издатим дозволама 

износи свега 2200 еура. Мишљења је да се БиХ не треба компромитовати пред међународном 

заједницом оваквом врстом сарадње са Израелом који јавно позива на убиство неких 

политичких лидера. Он је затражио фотокопије издатих сагласности и дозвола Израелу, како 

би се видјело ко је потписао и одобрио ову трговину. 

Мирко Благојевић сагласан је с мишљењем претходника и сугерише ресорном 

министарству да поступа с пуном обазривошћу када је у питању трговина с Израелом због 

досадашњих негативних искустава. 

Дамир Карахоџић потом је одговорио на претходне примједбе. Навео је да се у овој области 

примјењује Кодекс ЕУ о понашању у области извоза/увоза наоружања и војне опреме. Прије 

издавања дозвола тражи се мишљење и сагласност  Министарства вањских послова, као и 

Министарства одбране . СКВП даје сагласност по питању утицаја на војну сарадњу у 

региону, да би се потом тражила сагласност СФОР-а. Након свих добијених сагласности 
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Министарство вањске трговине и економских односа издаје дозволу. На крају је навео да ће 

Министарство доставити г-дину Брки копије издатих сагласности и дозвола Израелу. 

Момчило Новаковић  истакнуо је да није сагласан с мишљењем г-дина Брке, те као 

негативнији примјер наводи издате дозволе за трговину с Авганистаном, који у много већој 

мјери крши људска права. При томе му не смета да се доставе сагласности и дозволе за 

трговину с Израелом, али онда такве дозволе треба тражити и за друге земље као што је нпр. 

Авганистан. Мишљења је да Информацију треба примити к знању, обзиром да је њено 

разматрање предвиђено на сједници Представничког дома наредног дана. 

 

По окончању расправе чланови Комисије су Информацију примили к знању, а Министарство 

вањске трговине и економских односа обавезано је да достави члановима Комисије 

фотокопије издатих сагласности и дозвола Израелу. 

 

 

Ад.5. Разно 

 

У оквиру ове тачке Бранко Зрно и Драгица Хинић информирали су о позиву “RACVIAC” 

Регионалног центра за контролу наоружања и помоћ при провођењу из Загреба, за присуство 

секретара и једног члана Заједничке комисије семинару на тему “Војно-политичка 

сигурносна питања и могућности за регионалну сарадњу у Југоисточној Европи”. Овај 

семинар треба се одржати у Загребу у времену од 24.05. до 26.05.2004. године. 

Чланови Комисије једногласно су одлучили да се на наведени службени пут у Загреб упуте 

Бранко Зрно и Драгица Хинић. 

 

 

 

         Записник сачинила:                                               Замјеник привременог предсједавајућег 

           Драгица Хинић                                                                   Заједничке комисије: 

                                                                                                              Бранко Зрно 


